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Miljø- og Fødevareudvalget har efter ønske fra René Christensen (DF) anmodet om, 

at jeg i et kommende samråd besvarer følgende spørgsmål:  

 

”Vil statsministeren redegøre for forløbet omkring den ulovlige beslutning om afliv-

ning af alle danske mink – herunder særligt omkring det møde i regeringens koordi-

nationsudvalg, hvor beslutningen blev truffet, og hvornår præcist statsministeren el-

ler Statsministeriet blev underrettet om, at der ikke var tilstrækkeligt lovgrundlag til 

at føre beslutningen ud i livet? Hvad er ministerens holdning til forløbet, og hvilke 

konsekvenser giver det anledning til?” (MOF, samrådsspørgsmål U). 

 

Jeg lægger stor vægt på, at spørgsmål fra Folketinget besvares i overensstemmelse 

med de gældende regler. Der har i den forbindelse under skiftende statsministre været 

fast praksis for, at det er den ansvarlige ressortminister, der besvarer spørgsmål fra 

Folketinget om en given sag på regeringens vegne. 

 

Det stillede spørgsmål vedrører en sag, der hører under ministeren for fødevarer, land-

brug og fiskeris ressortområde, og jeg skal derfor anmode om, at spørgsmål, herunder 

samrådsspørgsmål, herom stilles til denne. 

 

Jeg bemærker herudover, at regeringen har fremsendt en detaljeret redegørelse for 

forløbet til Miljø- og Fødevareudvalget den 18. november 2020, herunder om hvornår 

Statsministeriet og jeg blev orienteret. 

 

Endelig forstår jeg, at V, DF, KF, NB og LA i dag har anmodet om en hastefore-

spørgsel til mig om beslutningsprocessen omkring aflivning af mink mv., som jeg – 

såfremt hasteforespørgslen fremmes – naturligvis vil besvare efter de gældende reg-

ler. 

 

 

 

København, den 19. november 2020 
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Kopi af dette brev er sendt til Folketingets formand. 

 

 
 

Med venlig hilsen 

 

 

Mette Frederiksen 


